
«Чудесно е да овладяваш 
нови музикални територии»

(Продължение от етр. 1)

то на нови музикални терито 
рии. Всичко това много ни по 
могна тази година, когато за
почнахме да подготвяме за 
русенския фестивал Концерта 
за оркестър на Кюркчий^ки, 
Прекрасно е, когдто слушаме 
великолепни изпълнения на 
чужди оркестри на чехословаш 
ки композитори. И, естествено, 
стремежът ни е българската 
музика да звучи също така 
автентично и в нашата ннтер 
претация.

— И в двете концертни ве
чери свирите Дворжак...

— Дворжак е един от най- 
популярните наши композито
ри и затова може би го смя 
таме за най-достъпен за въз
приемане от чуждестранната 
публика. Но, според мен, има 
ме достатъчно основания да 
го наричаме освен чешки и 
интернационален композитор. 

Той и неговата музика изра
зяват не само генетичния код 
на чехите като светоусещане, 
а и възприемането на духовни 
ценности и категории от об
щочовешки мащаб.

— Във Вашия оркестър има 
много млади хора. Откъде 
идва подмладяването на със
тава?

— Причината зал тази свежа 
възраст е съвсем закономер
на. Бърненската филхармония 
е създадена преди тридесет 
години и тогава повечето ор
кестранти са били млади. Ес
тественият ход на времето 
налага и възрастовите проме
ни. Консерваторията в Бърно, 
която у нас е средно учебно 
заведение, и Висшето музикал 
но училище в нашия град 
предлагат добър подбор на 
кадри. И си позволяваме да 
приемаме не всеки първи же
лаещ, защото търсим не прос 

то добрите, а отличните музи
канти!

— Винаги ли е оправдан то 
зм висок критерий?

— Винаги! Само така мо
жем да запазим авторитета си 
на втори оркестър в страната 
след Чехословашката национал 
на филхармония.

— С какво музиката поделя 
смисъла на Вашия живот?

— Не знам за щастие или 
пък не, но музиката ме поглъ 
ща изцяло. Просто не си пред 
ставям да живея извън нея. И, 
ако е позволен каламбурът, 
моето хоби е моята професия.

Има и още нещо, което 
ме увлича. Обичам да върша 
нещо с ръцете си •— да ко
пая градината, да построя или 
да измайсторя нещо вкъщи. 
Харесва ми да виждам нещо 
реално, сътворено от моите 
ръце. Това е може би контра 
пункт на безкрайната ми от- 
даденост на музиката...


